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Zápis ze 4. jednání poradní skupiny EVVO – 14. 12. 2021 

(online na Jitsi Meets) 

  

Přítomni:   

  

Mgr. Petr Daniš    (TEREZA, vzdělávací centrum, z. ú.)  

Barbara Doležalová    (Ekocentrum Koniklec) 

Ing. Petra Fišerová    (Lesy hl. m. Prahy) 

Ing. Pavlína Gucká    (SML MHMP)  

Mgr. Ing. Petr Holý    (OCP MHMP, krajský koordinátor EVVO)  

Mgr. Martina Chvátalová   (SEV Toulcův dvůr, Botič o. p. s.)  

Ing. Václav Nejman    (Lesy hl. m. Prahy) 

 

Nepřítomni (omluveni):  

Ing. Alena Kotousová    (OCP MHMP) 

Ing. Vendula Audolenská    (OCP MHMP)  

Ing. Eva Beránková     (úřad Městské části Praha 13) 

Mgr. Matěj Žák     (Victoria school ZŠ a MŠ) 

Ing. Ivan Štěpka     (ZŠ a MŠ Na Beránku) 

doc. PhDr. Kateřina Jančaříková, Ph.D.  (PedF UK, katedra biologie a env. studií) 

 

Hosté:  

Mgr. Martin Mach Ondřej    (BEZK, redaktor časopisu Pražská EVVOluce)  

 

 

Body jednání:  

 

 Informace o proběhlé 12. krajské konferenci EVVO v Praze 2021 

 Časopis Pražská EVVOluce (nové číslo 4/2021 a diskuse k dalším číslům) 

 Informace o grantovém programu MHMP ŽP pro rok 2022 
 Zhodnocení realizace EVVO v roce 2021 a plány aktivit a projektů na rok 2022 

 Různé a diskuse (naplánování jednání PS EVVO v roce 2022, WEEC 2022 atp.) 
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Úvodní slovo  

Petr Holý přivítal účastníky na online jednání. Uvedl, že vzhledem ke zpřísněným 

protiepidemickým opatřením v budově MHMP bylo nutné opět přejít na distanční formu jednání 

PS EVVO.  

 

Informace o 12. krajské konferenci EVVO  

Petr Holý shrnul obsah a průběh krajské konference EVVO v Praze: 

- Konference proběhla dne 4. listopadu 2021 a to výhradně online.  

- Přihlášeno bylo 94 účastníků, konferenci sledovalo 66 účastníků, z toho většina po 

celou dobu jednání. Podrobnější statistiky účasti budou rozeslány e-mailem. 

- Tématem konference bylo vzdělávání o klimatu. 

- Realizátor konference Toulcův dvůr online konferenci zvládnul organizačně i technicky 

velmi dobře, pro online přenos bylo využito zázemí – studio v prostorách firmy T-Mobile 

(Magenta Experience Center - https://magentaexperience.cz/), které je využíváno i pro 

jiné neziskové projekty.  

- Z obsahového hlediska byla konference také zdařilá a to jak výběrem řečníků, tak 

i programem. I v online prostředí se podařilo úspěšně uspořádat dva workshopy. 

- Program konference i její záznam jsou k dispozici na webových stránkách 

https://www.konferenceevvopraha.cz/. Jednotlivé přednášky jsou i na YouTube kanálu 

hlavního města Prahy: 

(https://www.youtube.com/playlist?list=PL6uPuPcbLugaqvtpYtwnHszEwAqoPB-_f).  

- Z první zpětné vazby vyplývá, že pro online formu byla doba trvání konference příliš 

dlouhá. Další zpětnou vazbu MHMP vítá.  

Proběhla krátká diskuse: 

Barbara Doležalová vyjádřila uznání pořadatelům konference za technické zajištění, které 

probíhalo pod časovým tlakem. 

 

Petr Holý uvedl, že veškeré poznatky a zpětná vazba od organizátora konference budou 

využity při přípravě dalšího ročníku konference plánovaného na podzim roku 2022. 

Předmětem úvah je forma příští konference – prezenční nebo distanční.  

 

(Poznámka zpracovatele zápisu – diskuse k formě konference, která proběhla v rámci bodu 

věnovaného informacím o realizaci EVVO v roce 2021, je v zápisu formálně shrnuta zde - 

v bodu věnovaném konferenci). 

 

K formě konference proběhla diskuse. Petr Holý připomněl, že formu je třeba stanovit co 

nejdříve, protože od formy konference se odvíjí i struktura nákladů a nastavení charakteru 

veřejné zakázky. Změna na poslední chvíli přináší zbytečné komplikace.  

 

Barbara Doležalová uvedla, že se přiklání k prezenční formě, protože konference v prezenční 

formě mají vyšší hodnotu, kterou je zejména setkávání lidí. 

Václav Nejman navrhl uspořádat konferenci oběma formami.  

Petr Holý potvrdil, že hybridní forma konference (prezenční i distanční) je také uvažována. 

https://magentaexperience.cz/
https://www.konferenceevvopraha.cz/
https://www.youtube.com/playlist?list=PL6uPuPcbLugaqvtpYtwnHszEwAqoPB-_f
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Petr Daniš se přiklání se k prezenční formě a potvrdil i význam konference jako místa pro 

setkávání. Přípravu hybridní formy považuje za velmi náročnou a vyjádřil pochybnost, zda 

v případě možnosti prezenční účasti bude online forma využita. Jako vhodnější variantu uvedl 

v takovém případě možnost záznamu konferenčního jednání. 

Václav Nejman vyjádřil s názorem Petra Daniše souhlas – prezenční konference jsou 

v každém případě lepší. Případný videozáznam by byl přidaná hodnota pro ty, kteří se 

zúčastnit nemohou. 

Petr Holý uzavřel diskusi s tím, že souhlasí s přínosy a významem prezenční formy 

konference. Pokud to bude možné, bude příští ročník konference plánován jako prezenční 

s možností streamování a záznamu, případně převedení do distanční formy, pokud to bude 

nutné. 

  

Časopis Pražská EVVOluce – číslo 4/2021 

Martin Mach představil nejnovější vydání Pražské EVVOluce. Tištěná podoba 4. vydání Pražské 

EVVOluce je v den jednání v tisku, členové PS EVVO dostali k dispozici zatím elektronickou 

verzi. Tématem čísla je zimní rekreace v Praze a téma sněhu v Praze. 

 

Připravované vydání Pražské EVVOluce pro rok 2022 

Martin Mach uvedl, že tématem pro jarní číslo 1/2022 měla být myslivost a lesnictví.  

Václav Nejman navrhnul, že téma lesnictví a myslivosti by mohlo být spíše v létě (číslo 2/2022) 

v návaznosti na červen – měsíc myslivosti.  

 

Po krátké diskusi bylo téma myslivosti a lesnictví přesunuto do letního čísla. Tématem čísla 

1/2022 budou plasty, materiály a cirkulární ekonomika. Petr Holý v této souvislosti připomněl, 

že v Praze se připravuje koncepce cirkulární ekonomiky a z této přípravy vyvstala řada 

zajímavých témat. 

Martin Mach zmínil pražské Re-use centrum a možnost reportáže z recyklačních linek 

Pražských služeb. Doplnil, že témat pro avizované vydání bude hodně. Vyzval účastníky ke 

sdělení případně zaslání tipů na obsah a na osobnost, se kterou by byl publikován rozhovor. 

Martina Chvátalová upozornila na bezobalový obchod provozovaný lesní mateřskou školou ve 

Slivenci.  

Petr Daniš navrhl uskutečnit rozhovor se Soňou Jonášovou, která se zabývá cirkulární 

ekonomikou a omezením skládkování.  

 

Petr Holý zmínil, že číslo 3/2022 by mohlo být věnováno kongresu WEEC 2022, ze kterého již 

budou na podzim zpracované výstupy.  
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Informace o grantovém programu 2022 

Petr Holý shrnul aktuální informace o grantovém programu 2022: 

- Aktuálně probíhá příjem žádostí a probíhají konzultace pro žadatele, 

- Celková alokace na grantový program ŽP je 40 mil. Kč. Ta je rozdělena na jednotlivé 

tematické oblasti, na EVVO připadá reálně cca 50 - 60 %. Rozdělení alokace přibližně 

odpovídá minulému ročníku.  

- Rovněž podmínky, tematické oblasti a kritéria jsou podobná jako u minulého ročníku, 

pouze u kritérií byly upraveny váhy tak, aby se posílilo kvalitativní hodnocení, 

- Tak jako u minulého ročníku bude vyhlašována zakázka na externího hodnotitele, 

- Každý projekt bude hodnocen dvěma nezávislými hodnotiteli -  zkušenost s tímto 

způsobem hodnocení je dobrá. Hodnocení druhým – mimopražským -  hodnotitelem 

vnese pohled mimo pražské prostředí. Zde je však třeba mít na paměti riziko 

nedostatečné znalosti kontextu EVVO v Praze ze strany mimopražských hodnotitelů. 

Ale i přes toto riziko je vloni nastavený způsob hodnocení vyhovující.  

- Předběžná informace k financování Toulcova dvora – na další 3 roky je financování 

zázemí EVVO zajištěno, prošlo Radou a Zastupitelstvem (edit po jednání 16.12.2021). 

Individuální dotace schválena Usnesením ZHMP č. 32/69 dne 16.12.2021. 

 

Zhodnocení realizace EVVO v roce 2021 a plány aktivit a projektů na rok 2022 

Petr Holý seznámil členy PS EVVO s realizací aktivit a projektů EVVO v roce 2021: 

Konstatoval, že rok 2021 byl poznamenán COVIDem a hodně aktivit se muselo této situaci 

přizpůsobit.  

- Den Země proběhl opět online 

- City Nature Challenge proběhlo online 

- Kampaň NE! v přírodě – Start kampaně, Vernisáž výstavy proběhla v červnu a na příští 

rok by měla být putovní výstava (knihovny, školy, VŠ); vznikl přidružený leták – 

skládačka. Kampaň bude pokračovat příští rok (r. 2022) 

- Akce Voda je život proběhla prezenčně v červnu na Vyšehradě – dopoledne byla 

vyhrazena pro školy, odpoledne pro veřejnost 

- Krajská konference proběhla online. K online formě konference proběhla v tomto bodu 

diskuse. (Shrnutí diskuse je zaznamenáno v bodě zápisu Informace o 12. krajské 

konferenci EVVO).  

- Projekce pro školy s Národním filmovým archivem (NFA) a MŽP - proběhla první, 

piulotní projekce v kině Ponrepo v rámci společného projektu klimatického vzdělávání. 

Jedná se o projekce filmů o změně klimatu spojená s diskusí s odborníky na klima a 

klimatické vzdělávání. Projekt začal na podzim 2021 a bude pokračovat do konce 

2022. Je plánováno 8 projekcí. Školy se odhlašovaly kvůli COVID, projekce 22. 11. 

2021 byla zrušena, proběhla pilotně 29.11. NFA oslovil školní koordinátory, plán byl 3 

třídy na projekci (kapacita kina cca 100 lidí). Po filmu proběhla cca hodinová diskuse. 

Bylo to velmi zajímavé, prostor věnovaný diskusi mohl být i větší. Formát se osvědčil, 

ale cílová skupina je poměrně malá. Další projekce budou pokračovat na jaře.  

Petr Daniš k projekcím uvedl, že projekt je zajímavý a je otázkou, jak do něj zapojit více 

dětí. Připomněl, že se projekt podobá akci Jeden svět na školách, kde jsou zařazovány 

také filmy o změně klimatu. Petr Holý k této informaci uvedl, že by bylo vhodné zajistit, aby 

se aktivity nedublovaly. 
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Plánované akce a projekty pro rok 2022 

Začátkem ledna budou zveřejněny výzvy na zakázky na Specializační studium a Expertní 

hodnocení projektů grantového programu.  

Na jednom z dalších jednání Rady HMP by měl být projednán akční plán EVVO (2022-2025), 

Kongres WEEC – ve spolupráci s Terezou MHMP realizuje podporu účasti pražských spolků 

na této konferenci; s organizátory WEEC je předjednána rovněž přímá podpora kongresu 

mladých (YEEC), který je součástí WEEC (organizuje SEV SEVER). Proběhlo jednání (p. 

Binka) o záštitě a účasti náměstka Hlubučka. Trvá záměr podpory účasti běloruských 

účastníků; forma podpory je v jednání, ještě není upřesněná. 

Film Planeta Praha se již stříhá, plánovaná premiéra je v březnu 2022. Jedná se o volné 

pokračování filmu Planeta Česko. Jsou naplánovány projekce pro školy, propojení 

s programem pro školy. V plánu je rovněž vydání publikace. 

Bude pokračovat účast v dalších akcích – například City Nature Challenge. 

 

Další informace: 

V lednu 2022 bude z týmu EVVO na OCP MHMP odcházet Alena Kotousová, Petr Holý jí 

vyjádřil dík za spolupráci a službu při rozvoji ekovýchově v Praze. V současnosti je na 

uvolněné místo vypsáno výběrové řízení. 

 

Termíny jednání PS EVVO v roce 2022 

Petr Holý připomněl, že termíny jednání byly navázány na vydání Pražské EVVOluce.  

Tajemník připomněl prosbu doc. Jančaříkové na směrování jednání mimo druhé úterky v měsíci, 

kdy má jiné pracovní povinnosti.  

 

Po krátké diskusi byly odsouhlaseny tyto termíny jednání v roce 2022: 

 

1. jednání: 22. března 2022 (úterý) od 13:00 

2. jednání: 16. června 2022 (čtvrtek) od 13:00 

3. jednání: 15. září 2022 (čtvrtek) od 13:00 

4. jednání: 8. prosince 2022 (čtvrtek) od 13:00 

 

Na závěr jednání Petr Holý poděkoval všem členům PS EVVO za spolupráci v roce 2021 

a popřál všem klidné prožití konce roku. 

 

Zapsal: David Kunssberger 

Schválil: Mgr. Ing. Petr Holý  

 

 

Všechny kopie pracovního záznamu jednání, který byl pořízen se souhlasem všech přítomných, byly dnem 

zveřejnění tohoto zápisu smazány.    


